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 يمين الباحث
 

الأستاذ أعلن أن رسالتى : "رحلات أحمد زكي باشا إلى أوربا" التى أعددتها تحت إشراف 
أخرى لنيل لم أتقدم بها إلى أية حهة  الدكتور قاسم عزام لنيل درجة الماجستير الفلسفة،

 أية شهادة من قبل.
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Abstract 

Travelogues of Ahmad Zaki Pasha to Europe 

()رحلات أحمد زكي باشا إلى أوربا  
Travel Literature is a prominent literacy genre that has many 

general aspects. The travel literature gives important information 

about the person, place and events that are used in history, 

geography, sociology, archaeology literature and its culture. The 

present thesis is a study of the literary aspects and literary style of 

travelogue of Ahmad Zaki Pasha, included of his participant in 

many international conferences by orientalists and respected by 

Europeans for his Abilities. 

So I have divided my topic into Two Chapter and introduction of 

the life of Ahmad Zaki Pasha. In the first chapter that is (Travel 

Literature and its introduction) I mentioned the definition of travel 

literature and its history, and travelogue to European countries and 

its cities, and in the second chapter that is (Technical study of 

travelogue to Europe), I mentioned the Recruitment of literary and 

objective elements and stylistic phenomena. 

In the end, I have mentioned the conclusion, finding, 

recommendation and proposals will be presented. 
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 الإهداء
سيدنا  الظلمات إلى النور،وأخرج من  إلى الذى أهدى الإنسانية من الضلالة إلى الهداية،

 ونبيا وحبيبنا وشفيعنا النبى المصطفى محمد صلى الله عليه وآله وسلم.

 دائما بالخير. ونصحتني ،وأحبتني يوعطفت عل ،وربتني التى سهرت لي يوإلى أم

 .يتعليم في يوتحمل أعبائ على تحصيل العلم، شجعني يأرشد محمود الذ يوإلى أخ
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 شكركلمة ال

 على إنجاز هذا البحث المتواضع. وأعانني مهمتي لله الذى يسر ليالحمد 

حمل مسؤولية  يأتقدم بخالص الشكر لسعادة الأستاذ الدكتور قاسم عزام بهته الذ
ولم يبخل  ،يد العون والمساعدة فى أثناء بحثي وقدم إلي الإشراف على هذا البحث،

وأيضا أتقدم جزيل الشكر لسعادة ، حثبتوجيهاته وإرشاداته ونصائحه خلال كتابة الب
أخي وأتقدم شكرا جزيلا  ،بنصائحه القيمية ساعدني يرشد محمود الذأالأستاذ الدكتور 

 .يراشد مسعود على إعطاء وقته الثمين إلى إنتهاء بحثالعزيز 

 إلى يد العون والمساعدة فى اكمال هذا البحث. إلى كل من مد   الشكر جزيلوأتقدم 

 الجزاء.  خيرر عنيفجزاهم الله 
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 رموز ومصطلحات
 ﴾ :  هذان القوسان المذخرفان مختصان للآيات القرآن الكريم.  ﴿

 ""  "" :  علامتا التنصيص للاقتباسات المنقولة.

 ...    :  استمرار القول.

 ص/   :  رقم الصفحة.

 ج/    :  رقم المجلد.
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